Association Caritative Anglicane de Strasbourg (ACAS)
Strasbourg Anglican Charity Association
Summary Minutes of the Annual General Meeting – 21st May 2017

Apologies were received from: Anny Samuels.
Were present (8): Pauline Dif (Church warden), Johanna Pacevicius (President), Benjamin
Abu Sesay, Roger Massie, Elisabeth Koonja, Christine Bloomfield, Naveed Jacob, Maryline
William-Smith (Secretary).

Johanna welcomed and thanked all the participants for their presence. The meeting started at
12.05pm. Johanna was elected as chair and Maryline as secretary of the AGM.

1. Adoption of the draft agenda
It was adopted without any amendments
.
2. Adoption of the AGM 2016 report
It was adopted without any amendments.

3. Matters arising: ACAS awareness raising on church sheet & website
A discussion concentrated on how communication could be improved to indicate more clearly
to the congregation what funds are raised and for what purpose. The oral or written messages
should be “short, simple, and attractive”.

4. Management report of the Committee and President’s report
A printed management report was distributed in the AGM file.
Johanna presented orally her report on her second year as President. She indicated that the
recent concert in aid of CASAS was very good. We would need to increase our visibility and
our intention should be to work more with other associations. In this context Elisabeth K
mentioned the Equipe Saint Vincent, celebrating its 400th anniversary in 2017, an organisation
with which ACAS could well enhance relationship and common activities in the future. It
was therefore agreed that Johanna would request to meet this association’s President in view
of setting up such a collaborative network.
Johanna concluded in thanking everybody for their help and announced her decision to step
down as President of the ACAS charity association.

5. Financial situation of the Association
The financial report was read out. It was also confirmed that CeciliaF would also step down
as Treasurer.
Johanna P mentioned that an idea to be studied would be to ask of all ACAS members a
modest contribution (it being suggested to be €5 minimum to a maximum of €100). This
would then constitute a basic small working fund.
It was further suggested that tax receipts might help convince people to give generously to
ACAS.

The accounts were approved, as proposed by MWS and seconded by JMP.

6. Presentation of the budget of the current exercise
In the absence of AnnyS the budget was presented in printed form.
The attendants were reminded that we needed to find a good contact person for possible
projects in Rwanda.
The budget was unanimously approved.


7. Election of the President and members of the Executive committee
Victoria Serenque, a new member of the congregation, agreed to be President. Elisabeth
Koonja agreed to be Treasurer and AnnyS agreed to be Secretary, with the help of
MarylineWS as assistant secretary. The executive committee was therefore renewed by
general consent: Bishop Venuste, Christine Bloomfield, Chinyere Egesi, Cecilia
Folaranmi, Kanjo Egesi, Lionel Hilaire, Naveed Jacob, Elisabeth Koonja (Treasurer),
Denis Le Moullac, Diane & John Murray, Johanna Pacevicius , Victoria Serenque
(President), Voahangy Ramananjatovo, Jean-Honoré Ramanitrarivo, Richard
Razafindratsima (ACAMA President), Anny Samuels (Secretary), Maryline William-
Smith (Assistant Secretary).

8. Presentation of the new projects
A short discussion followed the oral presentation of new projects.
As there was no more information to share, the AGM closed at 1.30pm with a prayer under
the leadership of Johanna MP.

The Secretary The President
Maryline William-Smith Victoria Serenque
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Association Caritative Anglicane de Strasbourg (ACAS)
Strasbourg Anglican Charity Association
Procès-verbal succinct de l’Assemblée générale du21 mai 2017

Ont fait part de leurs excuses: Anny  Samuels.
Etaient présents (8): Pauline Dif (Church warden), Johanna Pacevicius (Présidente), Benjamin
Abu Sesay, Roger Massie, Elisabeth Koonja, Christine Bloomfield, Naveed Jacob, Maryline
William-Smith (Secrétaire).
Johanna souhaite chaleureusement la bienvenue aux participants et les remercie de leur
présence. La réunion commence à 12h05. Johanna est élue présidente et Maryline secrétaire
de l’AG.

1. Adoption du projet d’ordre du jour
Adopté sans amendement.

2. Adoption du PV de l’AG 2016
Adopté sans amendement.

3. Questions découlant de l’AG 2016: sensibilisation à l’ACAS sur le site web & la
notice hebdomadaire distribuée avant les cultes
[bookmark: _GoBack]La discussion s’est concentrée sur les moyens d’améliorer la communication afin d’indiquer
plus clairement à la congrégation quels fonds sont levés et dans quel but. Ces messages
verbaux ou écrits devraient être “succincts, simples, plaisants”.

4. Rapport du Comité Exécutif et de la Présidente
Un rapport imprimé des activités du comité exécutif fait partie du dossier AG distribué.
Johanna présente oralement son rapport sur sa 2e année de présidence. Elle nous informe que
le récent concert en faveur de CASAS a été couronné de succès. Nous avons besoin
d’améliorer notre visibilité et à cet effet avons l’intention de travailler plus avec d’autres
associations. Dans ce contexte, ElisabethK fait mention de l’Equipe Saint Vincent, fêtant ses
400 années d’existence en 2017, une organisation avec laquelle l’ACAS pourrait
effectivement intensifier ses relations et partager des actions à l’avenir. Il est donc convenu
que Johanna cherche à rencontrer la Présidente de cette association afin de mettre un tel
réseau de coopération en place.
Johanna conclut en remerciant tous les participants pour leur aide et en faisant part de sa
décision de se retirer de ses fonctions de Présidente de l’Association caritative ACAS.

5. Rapport financier de l’association
Le rapport financier est lu. Il est également confirmé que CeciliaF se retire également de ses
fonctions de trésorière.
JohannaP indique qu’il serait utile de mettre à l’étude l’idée d’une contribution modeste
demandée à tous les membres de l’ACAS (un seuil minimum étant suggéré de €5 pour aller
vers un maximum de €100). Ce qui permettrait de disposer d’un modeste fond de roulement
de base.
Il est également suggéré que des reçus fiscaux pourraient motiver les dons généreux à
l’ACAS.
Les comptes sont approuvés comme le propose MWS avec le soutien de JMP.

6. Présentation du budget pour l’année en cours
En l’absence d’AnnyS le budget est soumis sous forme imprimée.
Il est rappelé à l’assemblée que nous avons besoin d’un bon point de contact pour un projet au
Rwanda.
Le budget est approuvé à l’unanimité.

7. Election de la Présidente et des membres du comité exécutif
Victoria Serenque, membre depuis peu de la congrégation, consent à assumer la présidence.
Elisabeth Koonja accepte de prendre la trésorerie en charge et AnnyS devient secrétaire, avec
l’appui de MarylineWS qui devient son assistante. Le comité exécutif est par conséquent
renouvelé par consentement général: Bishop Venuste, Christine Bloomfield, Chinyere
Egesi, Cecilia Folaranmi, Kanjo Egesi, Lionel Hilaire, Naveed Jacob, Elisabeth Koonja
(Trésorière), Denis Le Moullac, Diane & John Murray, Johanna Pacevicius , Victoria
Serenque (Présidente), Voahangy Ramananjatovo, Jean-Honoré Ramanitrarivo,
Richard Razafindratsima (président de l’ACAMA), Anny Samuels (Secrétaire),
Maryline William-Smith (Assistante de la Secrétaire).

8. Présentation de nouveaux projets
Un court débat suit la présentation orale de nouveaux projets.
En l’absence de toute autre information, l’AG est close à 13h30 sur une prière menée par
JohannaMP.

Secrétaire Présidente
Maryline William-Smith Victoria Serenque

